
Podporou obchodů v malých obcích v Ústeckém kraji se zvyšuje komfort venkova 

Jako součást podpory rozvoje venkova a jeho oživení jsem již před krajskými volbami navrhoval, aby Ústecký kraj 

vytvořil dotační program pro podporu provozu venkovských prodejen. Po volbách jsem začal pracovat jako člen Výboru 

pro zemědělství a venkov Zastupitelstva Ústeckého kraje, kde jsem program navrhl. Samozřejmě že jsem jej 

nevymyslel, ale inspiroval jsem se v jiných krajích, kde takové dotace prodejnám už pár let fungují například 

Jihomoravský či Pardubický kraj. Byl jsem mile překvapen, že se návrh setkal převážně s kladnou odezvou. Dotační 

program byl úřadem připraven a shodou okolností připravilo Ministerstvo průmyslu a obchodu program Obchůdek 

2021+, do kterého se kraj přihlásil a vyhlásit dotační výzvu. Kraj bude moci přerozdělit 3 000 000 Kč. Bylo podáno 69 

žádostí, myslím si, že je to dost vzhledem k tomu, že se jedná o nový dotační program. V návrhu na poskytnutí dotace 

je nakonec celkem 32 žadatelů z řad soukromníků, spotřebního družstva i obce. Sám ve svém okolí slýchám pouze 

kladné hodnocení programu, některé obce musí provoz obchodů dotovat ze svého už tak štíhlého rozpočtu, dotují 

třeba nájem, energie nebo mzdy. Jen v mém nejbližším okolí, jsem se setkal s několika případy, například obce Vršovice 

na Lounsku. Doufám, že se bude program příští rok opakovat, případně, že jej vyhlásí kraj sám. Myslím si, že žadatelů 

bude v budoucnu více. 

Ve Výboru pro zemědělství a venkov je připraven i další program, kde by byla podpora podmíněna nabídkou sortimentu 

od regionálních výrobců. Záleží na financích i na postoji vedení Ústeckého kraje. 

Dík patří předsedovi zemědělského výboru i všem, kteří se podíleli, podílejí a budou podílet na podobných programech 

pro komfort obyvatel venkova. 

 

Petr Kubeš 

Zastupitel Ústeckého kraje  

 

 

 



 


